

[本期目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)[\[打印本页\]](#) [\[关闭\]](#)**论著****儿童真菌性肠炎患者血清IL-27增高及其意义**程娟娟¹, 潘敏¹, 韩志君², 葛小丽¹

1. 无锡市第二人民医院儿科, 无锡214002;

2. 无锡市第二人民医院检验科, 无锡214002

摘要: 目的 评价血清IL-27对儿童真菌性肠炎的诊断价值。方法 收集89例儿童真菌性肠炎,61例儿童病毒性肠炎和41例健康对照者的临床资料及血清。酶联免疫吸附试验(ELISA)检测血清中IL-27和降钙素原(Procalcitonin,PCT)的水平,全自动血球分析仪检测各项白细胞参数,分析IL-27与白细胞计数和PCT的相关性,采用受试者工作曲线(ROC)法评价血清IL-27对儿童真菌性肠炎患者的诊断价值。结果 儿童真菌性肠炎患者血清IL-27水平较儿童病毒性肠炎组和健康对照组显著增高($P<0.01$),儿童真菌性肠炎患者IL-27的水平与白细胞计数无显著相关性($R=-0.198, P>0.05$),与PCT水平呈显著正相关($R=0.419, P<0.01$)。IL-27诊断儿童真菌性肠炎的ROC曲线下面积为0.82(95%可信区间:0.63~0.89, $P<0.01$)。最佳诊断界值为80.5 pg/mL,敏感性为0.75,特异性为0.79。结论 IL-27对儿童真菌性肠炎具有较高的诊断价值。

关键词: 白介素-27 真菌性肠炎 诊断**Clinical significance of increased serum IL-27 in children with mycosis intestinalis**CHENG Juan-juan¹, PAN Min¹, HAN Zhi-jun², GE Xiao-li¹

1. Department of Pediatrics, Second People's Hospital of Wuxi, Wuxi 214002, China;

2. Department of laboratory medicine, Second People's Hospital of Wuxi, Wuxi 214002, China

Abstract: Objective To evaluate the diagnostic value of serum IL-27 on children with mycosis intestinalis. Methods The serum level of IL-27 and PCT of 89 children with mycosis intestinalis, 61 viralgastroenteritis and 41 healthy volunteers were detected by ELISA. The association between IL-27 and white blood cell count and PCT was analysed. The diagnostic value of IL-27 on children with mycosis intestinalis was evaluated by receiver operating characteristics(ROC) curve analysis. Results The level of serum IL-27 was significantly increased in children with mycosis intestinalis than that of viral intestinalis group and healthy control group($P<0.01$). The level of serum IL-27 positive correlated with PCT, was observed in children with mycosis intestinalis. Area under cure(AUC) confirmed by ROC analysis was 0.82(95% Confidence interval(CI): 0.63-0.89) for IL-27. At the best cut-off value of 0.82 pg/ml, the diagnostic sensitivity and specificity of IL-27 are 0.75 and 0.79 respectively. Conclusions Serum IL-27 has high diagnostic performance for children with mycosis intestinalis, which should be an early biomarker for children with mycosis intestinalis.

Keywords: mycosis intestinalis Interleukin-27 diagnosis**收稿日期** 2011-11-28 **修回日期** 网络版发布日期

DOI:

基金项目:**通讯作者:** 韩志君,E-mail:hanzhijun1125@yahoo.com.cn**作者简介:** 程娟娟,女(汉族),本科,护师.E-mail: hicoco1005@sina.com**作者Email:** hanzhijun1125@yahoo.com.cn**参考文献:**

- [1] Hunter CA. New IL-12-family members: IL-23 and IL-27, cytokines with divergent functions[J]. Nat Rev Immunol, 2005, 5(7): 521-531.
- [2] Siebler J, Wirtz S, Frenzel C, et al. Cutting edge: a key patho-genic role of IL-27 in T Cell-Mediated Hepatitis[J]. J Immunol, 2008, 180(1): 30-33.
- [3] Wei XQ, Rogers H, Lewis MA, et al. The role of the IL-12 cy-tokine family in directing T-cell responses in oral candidosis[J]. Clin Dev Immunol, 2011, 2011: 697340. Epub 2010 Oct 24.
- [4] Gilbert DN. Use of plasma procalcitonin levels as an adjunct to clinical microbiology[J]. J Clin Microbiol, 2010, 48(7): 2325-2329.

扩展功能
本文信息
Supporting info
PDF (KB)
[HTML全文]
参考文献[PDF]
参考文献
服务与反馈
把本文推荐给朋友
加入我的书架
加入引用管理器
引用本文
Email Alert
文章反馈
浏览反馈信息
本文关键词相关文章
白介素-27
真菌性肠炎
诊断
本文作者相关文章
程娟娟
潘敏
韩志君
葛小丽
PubMed
Article by CHENG Juan-juan
Article by PAN Min
Article by HAN Zhi-jun
Article by GE Xiao-li

- [5] Romani L. Immunity to fungal infections[J]. *Nat Rev Immunol*, 2011, 11(4): 275-288.
- [6] Hatzistilianou M. Diagnostic and prognostic role of procalcitonin in infections[J]. *Scientific World Journal*, 2010, 10: 1941-1946.
- [7] 时兢, 缪昉, 荣菊芬. 血清降钙素原检测对院内深部真菌感染诊断价值的探讨[J]. *内科急危重症杂志*, 2004, 10(4): 203-204.

本刊中的类似文章

- 1. 中国中西医结合学会皮肤性病专业委员会, 中华医学会皮肤性病学分会真菌学组. 手癣和足癣的诊疗指南[J]. *中国真菌学杂志*, 2012, (2): 109-110
- 2. 郑岳臣. 脓癣诊治难点分析[J]. *中国真菌学杂志*, 2012, 7(1): 1-3

Copyright by 中国真菌学杂志